



FAHAD M. ALTURKI, Ph.D.

H.E. Fahad M. Alturki, Ph.D. joined on 27 of November 2023 the Arab Monetary Fund "AMF" as Director General Chairman of the Board of Executive Directors. In this capacity, he serves also as the Chief Executive Chairman of the Board of Directors of the Arab Trade Financing Program "ATFP" and Chairman of the Board of the Arab Regional Payments Clearing and Settlement Organization "BUNA."

Dr. Alturki has previously held several leadership positions, including Vice-President of the King Abdullah Petroleum Studies and Research Center (KAPSARC), where he oversaw KAPSARC's research programs strategically focused on impacts within the Kingdom of Saudi Arabia, both regionally and globally.

Dr. Alturki also serves as an independent board member of the Islamic Corporation for the Development of the Private Sector (ICD). He also serves as a member of board of trustees of Riyadh Economic Forum and a member of several associations concerned in Economics, Finance, and Energy. He frequently presents papers at several high profile local, regional, and international conferences, participates in roundtable discussions and is a well-known economic figure in Saudi Arabia and overseas.

Dr. Alturki also held a position of the chief economist and head of research at Jadwa Investment Company in Riyadh, where he managed the economic research department and published regular reports on issues related to the Saudi and global economies and the world oil market. He was also the chairperson of the Public Funds Board, a board member of the Jadwa REIT Al Haramain Fund and Jadwa REIT Saudi Fund, and a member of Jadwa's executive management committee.

Dr. Alturki has a proven track record in economics, with more than 20 years of experience in the field. Before joining Jadwa, Dr. Alturki was the chief economist at Barclays, Saudi Arabia. Prior to that, Dr. Fahad was an economic specialist at the Saudi Arabian Monetary Authority, where he worked for 11 years in the Economic Research and Statistics Department. Dr. Alturki has also worked as an economist at the Middle East and Central Asia Department of the International Monetary Fund.

Dr. Alturki is a Saudi National, holds a B.A. in Business Administration from King Saud University in Saudi Arabia and Master's and Ph.D. degrees in economics from the University of Oregon (Eugene, United States).

الدكتور فهد بن محمد التركي

سعادة الدكتور فهد بن محمد التركي يشغل اعتباراً من 27 نوفمبر 2023، منصب مدير عام رئيس مجلس إدارة صندوق النقد العربي، والرئيس التنفيذي رئيس مجلس إدارة برنامج تمويل التجارة العربية، ورئيس مجلس إدارة المؤسسة الإقليمية لمقاصة وتسوية المدفوعات العربية "بني".

تولى سعادة الدكتور فهد العديد من المناصب القيادية، أبرزها نائب الرئيس للأبحاث بمركز الملك عبدالله للدراسات والبحوث البترولية (كابسارك) تمدرت مسؤولياته حول الإشراف على برامج وأولويات أبحاث المركز، والأولويات الاستراتيجية والتأثيرات على الصعيدين الإقليمي والعالمي.

أما أدواره خارج الصندوق، فالدكتور فهد عضو مستقل في المؤسسة الإسلامية لتنمية القطاع الخاص وهو أيضاً عضو مجلس أمناء منتدى الرياض الاقتصادي، وعضو عدد من الجمعيات المهنية المعنية بالمواضيع الاقتصادية والمالية والطاقة. يشارك الدكتور فهد بأوراق علمية في عدد من المؤتمرات المحلية والإقليمية والدولية رفيعة المستوى، إضافة للمنتديات والمشاروات الاقتصادية.

شغل الدكتور التركي منصب كبير الاقتصاديين ورئيس الأبحاث في شركة جدوى للاستثمار في الرياض، حيث أدار قسم البحوث الاقتصادية ونشر تقارير دورية حول القضايا المتعلقة بالاقتصاد السعودي والعالمي وسوق النفط العالمي. كما كان رئيس مجلس إدارة الصناديق العامة، وعضو مجلس إدارة صندوق "جدوى ريت" الحرمين وصندوق "جدوى ريت" السعودي، وعضو لجنة الإدارة التنفيذية بالشركة.

يمتلك الدكتور التركي سجلاً حافلاً في الاقتصاد، تدعمه أكثر من عشرون عاماً من الخبرة في هذا المجال. وقبل التحاقه بشركة جدوى، كان الدكتور فهد كبير الاقتصاديين في باركليز-المملكة العربية السعودية، وقبل ذلك في البنك المركزي السعودي لأحد عشر عاماً في إدارة البحوث الاقتصادية والإحصاء. كما عمل الدكتور التركي أيضاً خبيراً اقتصادياً في إدارة الشرق الأوسط وآسيا الوسطى بصندوق النقد الدولي.

الدكتور فهد بن محمد التركي سعودي الجنسية، حاصل على بكالوريوس في المحاسبة من جامعة الملك سعود في المملكة العربية السعودية، ونال درجتى الماجستير والدكتوراه في الاقتصاد من جامعة أوريغون يوجين-الولايات المتحدة الأمريكية.

BOARD OF DIRECTORS مجلس الإدارة

Fahad M. Alturki, PhD Chief Executive Chairman of the Board

الدكتور فهد بن محمد التركي الرئيس التنفيذي رئيس مجلس الإدارة

◆ **H.E. Dr. Riyadh Mohammed A Alkhareif**
Deputy Chair of the International Monetary and Financial
Committee (IMFC) in the International Monetary Fund
Kingdom of Saudi Arabia Representing
"The Arab Monetary Fund"

◆ **سعادة الدكتور رياض بن محمد بن عبدالعزيز الخريف**
وكيل رئيس اللجنة الدولية للشؤون النقدية والمالية التابعة
لصندوق النقد الدولي
المملكة العربية السعودية
ممثلاً لمساهمة صندوق النقد العربي

◆ **H.E. Mrs. Nawal Ben Bachir**
General Director
Ministry of Finance
People's Democratic Republic of Algeria
Representing "The Arab Monetary Fund"

◆ **سعادة الأستاذة نوال بن بشير**
مديرة العلاقات الاقتصادية والمالية متعددة الأطراف
وزارة المالية
الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية
ممثلاً لمساهمة صندوق النقد العربي

◆ **H.E. Mr. Johnny El Chartouny**
Economic Advisor
The Arab Fund for Economic & Social Development
Representing "The Arab Fund and The Arab Multilateral
Organizations"

◆ **سعادة الأستاذ جوني الشرتوني**
مستشار تمويل تجارة
الصندوق العربي للإنماء الاقتصادي والاجتماعي
ممثلاً للمؤسسات العربية المشتركة المساهمة في البرنامج

◆ **H.E. Dr. Imed Limam**
Director, Operations Department
The Arab Fund for Economic & Social Development
Representing "The Arab Fund and The Arab Multilateral
Organizations"

◆ **سعادة الدكتور عماد الإمام**
مدير إدارة العمليات
الصندوق العربي للإنماء الاقتصادي والاجتماعي
ممثلاً للمؤسسات العربية المشتركة المساهمة في البرنامج

◆ **H.E. Mr. Husam Mohamed Saleh Khaleif**
First Vice President
Arab Banking Corporation (BSC)
Representing "The Private Financial and Banking
Institutions"

◆ **سعادة الأستاذ حسام محمد صالح خليف**
نائب رئيس أول
المؤسسة العربية المصرفية
ممثلاً للمصارف التجارية العربية المساهمة في البرنامج

◆ **H.E. Mr. Mouatassem Boudiaf**
Governor
Banque d'Algérie
People's Democratic Republic of Algeria
Representing "The Arab Central Banks"

◆ **سعادة الأستاذ معتصم بوضياف**
محافظاً لبنك الجزائر بالنيابة
بنك الجزائر
الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية
ممثلاً للمصارف المركزية العربية المساهمة في البرنامج

◆ **H. E. Mr. Hamad Madi H A Al-Hajri**
Director of International Cooperation and Financial
Agreements
Ministry of Finance
Qatar

◆ **سعادة الأستاذ حمد ماضي حزام المظفري الهاجري**
مدير إدارة التعاون الدولي والاتفاقيات المالية
وزارة المالية
دولة قطر

◆ **H.E. Dr. Makram Amin Bou Nassar**
Executive Director at Central Bank of Lebanon
Banque du Liban
Lebanon

◆ **سعادة الدكتور مكرم امين بو نصار**
النائب الثاني لحاكم مصرف لبنان
مصرف لبنان
الجمهورية اللبنانية